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SKUPSTINA CRNE GORE

PREDSJEDNIK

Ivan Brajovic

Postovani,

Obayjestavam Vas da ce na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore,
u irae Kluba Socijaldemokratske partije Cme Gore, pitanje na Osmoj (posebnoj)
sjednici Prvog redovnog (proljecnjeg) zasijedanja koja ce se odr^ti 26. juna
2019.godine, predsjedniku Vlade, g-dinu Dusku Markovicu, postaviti poslanik
Ranko Krivokapic.

S postovanjem,

PREDSJEDNIK KLU^A POSLANIKA
mr Raskq/Konjevic



Postovani predsjednice Vlade,

U skladu sa clanom 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, postavljam Vam
sljedece pitanje:
Nedavno objavljeni Izvjestaj Evropske komisije o Crnoj Gori ukazuje da drzava
ulazi u fazu stagnacije ili cak nazadovanja u procesu evropske integracije. Vise
nego zabrinjavajuce su ocjene posebno u kljucnim oblastima vladavine prava,
borbe protiv korupcije 1 slobode medija.
Sedam godina od kako pregovaramo sa EU, a iz godine u godinu imamo ocjenu
da je "korupcija rasprostranjena u svim oblastima". Ocjene o krovnoj
antikorupcionoj institviciji - Agenciji za sprjecavanje korupcije, kojima se jasno
osporava njena nezavisnost i kredibilitet, dovoljno govori kakvo nam je stanje u
ovoj oblasti.
Slobodu medija EU veoma jasno vidi kroz deflniciju "kontinuiranog politickog
mjesanja na RTCG i Agenciju za elektronske medije i jasnu ocjenu da u
Javnom servsu nema urednicke nezavisnosti niti postovanja pofesionalnih
standarda. Nezakonite, sudski potvrdene, smjene nepodobnih u Savjetu RTCG
i AEM, uz asistenciju ovog Parlamenta i ASK-a nijesu samo slika zarobljenih
institucija, kako nam kaze EU, vec i njihove veoma dobre koordinacije u
ostvarivanju nedemokratskih i antireformskih ciljeva.

Sve u svemu imamo nikada snazniju krizu politickog i institucionalnog
sistema, nepovjerenja u institucije, koje vise nego Ikada ranije konstatuje i EU,
i  takode, kao sto sam vec kazao, nikad losiji opis stanja u evropskim
izvjestajima.
Sto cete preduzeti kako bi se spirala negativnih trendova na svim ovim poljima
zaustavila - direktno u oblastima gdje ste neposredno nadlezni ili na drugi
nacin tamo gdje ne postoji neposredna nadleznost Vlade ali zbog cijih
posljedica trpi drzava u cjelini.

OBRAZLOZENJE

Vlada kao organ izvrsne vlasti i Ustavom definisana da vodi unutrasnju i
vanjsku politiku najodgovornlja je za stanje u drzavi, stepen demokratije i
vladavine prava, institucionalno povjerenje i ukupnost rezultata u svim
oblastima. Njena odgovornost je posebno izrazena u stanjima velikih politickih
kriza imajuci u vidu da od proaktivnog djelovanja Vlade zavisi ukupna politicka
drustvena stabilnost, Upravo u ovakvim stanjima politicke i socijalne
polarizacije, prakticno bez presedana u 3 decenije visestranacja,neophodno je
da kao predsjednik Vlade date svoje videnje ovih procesa. Podsjecam vas da
smo makar formalno zemlja parlamentarne demokratije u kojoj je predsjednik
Vlade kljucna politicka figura, iako je svima jasno da je Cma Gora po mnogo
cemu zemlja u kojoj je rijec partije vaznija od slova zakona i Ustava. Vjerujem
da ste funkcijom koju pokrivate duzni da posaljete poruku javnosti da ste
svjesni dubine krize, da i da necete dozvoliti da vam partijski interes bude
iznad interesa Crne Gore i njene dugorocne stabilnosti.



Vjerujem da vam je jasno, kao i ukupnoj demokratskoj javnosti, da ce ovakvim
ponasanjem vlasti u kljucnim oblastima demokratije i vladavine prava i
rusenjem bazicnih demokratskih standarda Crna Gora stagnirati i nazadovati
u EU integraciji bez izgleda da u doglednoj buducnosti postane clanica EU.

LANIK

VOKSTDiC
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovi^, predsjednik

Postovanl predsjedniCe,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom

Premljerskog sata odrzanog 26. juna 2019. godlne, kako bi Isti bill dostavljeni

uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem.

Du^o Markovic

OR|C^



POSUNICKO PITAINJJE

Postovani predsjednice Vlade,

U skladu sa clanom 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, postavljam Vom sljedece pitanje:

Nedavno objavljeni Izvjestaj Evropske komisije a Crnoj Gori ukozuje da drzava ulazi u fazu
stagnacije Hi cak nazadovanja u procesu evropske integracije. Vise nego zabrinjavajuce su
ocjene posebno u kljucnim oblastima vladavine prava, borbe protiv korupcije islobode medija.
Sedam godina od kako pregovaramo sa EU, a iz godine u godinu imamo ocjenu da je "korupcija
rasprostranjena a svim oblastimo^\ Ocjene o krovnoj antikorupcionoj instituciji - Agenciji za

sprjecavanje korupcije, kojima se jasno osporava njena nezavisnost i kredibilitet, dovoljno
govori kakvo nam je stanje u ovoj oblasti.

Siobodu medija EU veoma jasno vidi kroz definiciju kontinuiranog politickog mijesanja na RTCG
i Agenciju za eiektronske medije i jasnu ocjenu da u Javnom servsu nema urednicke

nezavisnosti niti postovanja pofesionalnih standarda. Nezakonite, sudski potvrdene, smjene

nepodobnib u Savjetu RTCG i AEM, uz asistenciju ovog Pariamenta i ASK-a nijesu samo siika

zarobljenih institucija, kako nam kaze EU, vec i njihove veoma dobre koordinacije u
ostvarivanju nedemokratskih i antireformskih ciljeva.

Sve u svemu imamo nikada snazniju krizu politickog i institucionainog sistema, nepovjerenja u

institucije, koje vise nego ikada ranije konstatuje i EU, i takode, kao sto sam vec kazao, nikad

iosiji opis stanja u evropskim izvjestajima.

Sto cete preduzeti kako bi se spirola negativnih trendova na svim ovim poljima zaustavHa -

direktno u oblastima gdje ste neposredno nadlezni Hi na drugi nacin tamo gdje ne postoji
neposredna nadleznost Vlade ail zbog cijih posljedica trpi drzava u cjelini.

OBRAZLOZENJE

Vlada kao organ izvrsne vlasti i Ustavom definisana da vodi unutrasnju i vanjsku politiku

najodgovornija je za stanje u drzavi, stepen demokratije i vladavine prava, institucionalno

povjerenje i ukupnost rezultota u svim oblastima. Njena odgovornost je posebno izrazena u

stanjima velikih politickih kriza imajuci u vidu da odproaktivnog djelovanja Vlade zavisi ukupna
politicka drustvena stabilnost, Upravo u ovakvim stanjima politicke i socijalne polarizacije,
prakticno bez presedano u 3 decenije visestranacja, neophodno je da kao predsjednik Vlade

date svoje videnje ovih procesa. Podsjecam vas da smo makarformaino zemija parlamentarne
demokratije u kojojje predsjednik Vlade kljucna politicka figura, iako je svima jasno da je Cma
Gora po mnogo cemu zemija u kojoj je rijecpartije vaznija odslova zakona i Ustava. Vjerujem

da stefunkcijom koju pokrivate duzni da posaljete poruku javnosti da ste svjesni dubine krize,

da i da necete dozvoliti da vam partijski interes bude iznad interesa Crne Gore i njene
dugorocne stabilnosti.



Vjerujem da vam je jasno, kao i ukupnoj demokratskoj javnosti) da ce ovakvim ponasanjem

vlasti u kljucnim oblostima demokratije i vladavine prava i rusenjem bazicnih demokratskih

standarda Crna Gora stagnirati i nazadovati u EU integraciji bez izgleda da u doglednoj

buducnosti postane clanica EU.



ODGOVOR

PostovanI poslanice Krivokapicu,

lako ste blli blazi u obracanju danas ovdje, citajuci Vase pitanje i njegovo obrazlozenje u

jednom trenutku sam zapitao o kojoj zemiji govorite i gdje je takvo, prakticno alarmantno

stanje.

Ne zelim dalje vise od komentara u vezi Vaseg pitanja, all sam zabrinut zbog perspektive koja

iz njega proizilazi, I zakljucaka koje bi zeljell, mozda, da nametnete.

Da krenem redom. Izvjestaj Evropske komisije nije negatlvan. Ne ukazuje na stagnaciju, a

sasvim sigurno Crna Gora se i dalje nalazi na pozicljl predvodnika procesa pregovora sa

Evropskom unijom; ispred zemaija regiona.

Siguran sam da Vi i ja, odnosno svi, podjednako zelimo samo najbolje za Crnu Goru. I zato

upravo od toga polazim u svom odgovoru. Ponovicu ono sto sam rekao i kada je Izvjestaj

Evropske komisije o napretku objavljen.

Izvjestaj je direktan, realan i koristan presjek stanja u svim pregovarackim oblastima.

Mi u Vladi citamo sve, ne biramo sta nam se svida, a sta ne. Svjesni smo nedostataka i zahvaini

smo evropskim partnerima na ukazivanjima gdje je potrebno da unapredujemo stanje.

Ali ponavljam, i zelim da i Vi to uvidite - Izvjestaj nije negativan. Ne mozemo nl govoriti u tim

kategorijama, jernjegova namjena nije da bude pozitivan ili negativan. On skenira stanje i daje
preporuke.

Ali ako zelimo dublje da anaiiziramo, ja Vam tvrdim, upravo zbog sveobuhvatne analize koja
mu je prethodila, da imamo razloga da budemo zadovoljni ocjenama^ i da sa optimizmom

sagledamo gdje se nalazimo u procesu pregovora.

Konkretno - za razliku od proslogodisnjeg Izvjestaja, nemamo nazadak nl u jednoj oblastl. U

proslogodisnjem smo imali, kao sto znate. Ukazuje se da u nekima nema napretka, kao sto ste

naveli. Ali je u vecini oblastl, slozicete se, potrebno objektivno analizlrati sve ono sto se

konstatuje, jer pokazuje posvecen rad i napore koji se ulazu. A oni nijesu zanemarlvi.

Svakog dana, gospodine Krivokapicu, pregovaracki timovl, starjeslne organa I sluzbenici u

adminlstraciji vrijedno rade na ovim poslovima I trude se da po svim ovim pitanjima, koja su

kompieksna I zahtjevna, dode do rezultata. Mozda Ih Vi ne vidite, mozda ih mnogi od nas ovdje

ne vide, ali to je armija odgovornih i posvecenih sluzbenlka.

To se odnosi i na Agenciju za borbu protiv korupcije, koja ima dobar bilans rezultata. I to sam

saopstio nasim evropskim partnerima - da je jedino sa dm se ne slazem u Izvjestaju, ocjena o

svuda rasprostranjenoj korupciji.



Odgovorno tvrdim da to nije precizna ocjena, i uvjeren sam da cemo to uspjeti da pokazemo
nasim evropskim partnerima. Jer mi nijesmo neodgovorni prema torn pitanju, nl prema nasoj
saradnji. Uspjell smo da dodemo do stanja kada korupcija nije na nivou na kojem je blla, a bllo
je toga u slabim 1 unistenim Institucljama, kao posljedica nedavne proslosti citavog regiona.

Prihvatimo da se u Izvjestaju konstatuje nivo spremnosti kojl nije veliki all postojl, kao I
rezuitati u borbi protivvisoke korupcije.

Ne ocekujete valjda da Crna Gora, koja je zemija u procesu reform), bude na nivou nekih

razvijenih zemalja koje se i same suocavaju sa fenomenima ove vrste, a kojl se nikada ne mogu
potpuno iskorijeniti, i koje ni same ne mogu imatl sistem sterilan i potpuno imun na ovu
drustvenu posast.

Mislim da je vazno da dalje predano radimo, da ohrabrimo Institucije 1 pojedince, I da dodemo
na nivo kojl je odgovarajuci za boljl zivot gradana. Vjerujem da jesmo na torn putu. Uostalom,
0 tome govore I zvanicni podacl.

ill pak nijeste registrovali, kada je korupcija u pitanju, broj odiuka koje je donijela Agencija za
sprecavanje korupcije u vezi sa drzavnim i lokalnim funkcionerima, i njihovim kasnijim
ostavkama i razrjesenjima. Kao i da u mandatu ove Vlade nije bilo nljedne korupcionaske afere.

Hi ono sto se zaboravija kad se koriste floskule o partijskom uticaju na Agenciju i na institucije,
da je Agencija najvisom kaznom sankcionisaia vodecu politicku partiju zbog krsenja Zakona o
finansiranju poiitickih partija.

Osvrnuo bib se sada na jednu od indikativnih ocjena u Vasem pitanju - o nikad snaznijoj krizi
politickog i institucionainog sistema. U torn kontekstu, dozvolite da ukazem i na jednu kijucnu
poruku iz Izvjestaja, citiram: "Vracanje politicke debate u Parfament je obaveza svih poiitickih
aktera. Aktivno i konstruktivno ucesce svih strana je potrebno da bi se jacaia pariamentarna
odgovornost, nadzor izvrsne vlasti, demokratska kontroia i boiji kvalitet legislative."

lako je znacajna odgovornost na vlasti, koju u politickim debatama najcesce vide kao Vladu, ni
izdaieka nije jedina. Ocjene iz izvjestaja, gospodine Krivokapicu, odnose se umnogome i na
one koji vrse, kao sto ste rekii, i sudsku i zakonodavnu viast.

Ta odgovornost prevaziiazi granice odgovornost) same Vlade ill vladajuce koalicije. Zato
mozete jedan dio ovih pitanja odmah postaviti i svojim kolegama. Potrebna je konstruktivna
kritika od strane opozicije, ne samo nihilisticki pogled na stvari, i necu se umoriti niti odustajati
od poziva za sve politicke aktere kao i sve cinioce drustva da zajedno radimo na unapredenju
drustva.

1 da Vas jos jednom razuvjerim. Crna Gora ne stagnira u procesu pregovora vec je na ceiu tog
procesa. izvjestaj ne dozivljavamo ni najmanje kao neku osudu ill nazadak, vec kao
partnerstvo, zajednicki zadatak kojem smo posveceni. i koji cemo uspjesno saviadati. Zeiim da
i Vi i Vase kolege budete na pravoj strani u torn procesu. Nikako na poziciji negativnosti i
ponistavanja a priori, vec na poziciji odgovornosti prema svojim duznostima uz konstruktivna
ukazivanja i ulogu korektivnog faktora, kao sto je i potrebno svakom demokratskom drustvu.



Govorili ste o Izvjestaju Komisije o ispitivanju napada na novinare i njihovu imovinu. Vjerujem
da znate da Vlada ne usvaja taj Izvjestaj, nego da se samo upoznaje sa Izvjestajem i da to nisu
Vladini zakljucci, nisu Vladlne ocjene, nego ocjene same Komisije - koja je nezavisna.


